

## EGAS Sustainability Policy

### Background

EGAS recognizes that sustainable development is vital for addressing both current and future economic, social, and environmental challenges and needs. The company also acknowledges that economic, environmental, and social performance is linked with operational efficiency. Therefore, improvement in one aspect positively impact the other.

This policy defines EGAS commitment towards sustainable development and identifies its approach towards integrating sustainability best practices within the Egyptian natural gas sector through the following Sustainability principles:

### **1. Adopt and integrate sustainability best practices in all operations, functions, and across the value chain**

- Continuously strive to achieve the highest safety and occupational health standards for employees, suppliers and customers;
- Maximize resource efficiency, and sustainable production and consumption practices across the value chain in order to realize cost savings and preserve natural resources;
- Respect and abide by all laws & regulations and follow international sustainability best practices in the gas sector;
- Promote sustainability best practices with 'EGAS subsidiaries' and suppliers;
- Maximizing the value of engagement with EGAS and stakeholders to achieve the objectives of this policy.
- Protect and respect employees, customers, communities, and the environment;
- Strengthening the principle of governance within the sector;
- Influence and transform the behavior and culture of employees, suppliers, and customers to embed sustainable development as an integral and inseparable part of the company's corporate culture.
- Sustainable development directly influences the effectiveness and productivity of all tasks, functions and operational processes. Therefore, everyone must be responsible and accountable for their actions;
- Respect human rights and recognize cultural, social and environmental considerations in the decision-making process;

## سياسة إيجاس للإستدامة

### مقدمة

تدرك إيجاس مدى أهمية مبادئ التنمية المستدامة في تحقيق الأهداف والتغلب على التحديات الاقتصادية، البيئية والاجتماعية الحالية والمستقبلية. كما أن الشركة تقر بأن الأداء الاقتصادي، البيئي والاجتماعي يؤثر ويتأثر بالكفاءة التشغيلية للشركة فهي جزء لا يتجزأ منها وبالتالي فإن التحسن في أحد هذه العناصر يؤثر إيجابيا علي باقي المنظومة.

تهدف هذه السياسة للتعريف بالالتزامات الشركة القابضة نحو تحقيق التنمية المستدامة وتحديد كيفية تطبيق أفضل الممارسات في هذا المجال ودمجها داخل منظومة عمل قطاع الغاز الطبيعي من خلال تطبيق بعض المعايير الأساسية لمبادئ الإستدامة وهي:

### **1. تبنى ودمج مبادئ الإستدامة وتكاملها مع كافة الأعمال والأنشطة بالشركة**

- السعي باستمرار نحو تحقيق أعلى معايير السلامة والصحة المهنية للعاملين والموردين والعملاء .
- تعظيم كفاءة الموارد وممارسات الإنتاج والاستهلاك المستدامة عبر سلسلة القيمة من أجل تحقيق وفر في التكلفة و الحفاظ علي الموارد الطبيعية.
- احترام القوانين واللوائح وتبني أفضل الممارسات الدولية للإستدامة في قطاع الغاز الطبيعي .
- الترويج لمفهوم الإستدامة وأفضل الممارسات الخاصة بها في الشركات التابعة وكذلك الموردين .
- تعظيم الإستفادة من التفاعل مع شركاء إيجاس وأصحاب المصلحة لتحقيق أهداف هذه السياسة .
- حماية واحترام العاملين والعملاء والمجتمعات والبيئة المحيطة .
- تعزيز مبدأ الحوكمة داخل القطاع .
- التأثير وتعديل الثقافة والسلوك لدي العاملين والعملاء والموردين لتصبح التنمية المستدامة جزء لا يتجزأ من ثقافة الشركة .
- التنمية المستدامة تؤثر في الفاعلية والإنتاجية لكل المهام، الوظائف والعمليات التشغيلية ولذلك يجب أن يكون كل شخص مسئول ومسائل عن أفعاله .
- احترام حقوق الإنسان ومراعاة الإعتبارات الثقافية، الإجتماعية والبيئية في عملية إتخاذ القرار .

EGAS-HSE-Po-02

- Fight and advocate against all types of corruption and anti-competitive behavior;
- Maintain integrity, accountability, and transparency in all aspects of operation;

### 2. Support national Sustainability strategy and plan

- Align with Egypt's sustainable development strategy and its goals;
- Align with Egypt's strategy to transform into a regional oil and gas hub.

- Create sustainable investment opportunities in Egypt's energy sector;
- Support the Egyptian climate change mitigation and adaptation agenda and the transition to low carbon economy.

### 3. Measurement, improvement, and reporting

- Commit to constant sustainability improvement through measurement and disclosure of all sustainability aspects;
- Develop and maintain sustainability management system;
- Conduct regular ESG audits to measure and report sustainability performance against preset targets and KPIs;

- Develop and implement a sustainability communication and reporting plan;
- Explore areas for improvement and investment in sustainability research and development by using digital transformation

### 4. Implementation and communication

- Develop EGAS sustainability strategy and action plan in line with Egypt's sustainable development strategy;
- EGAS sustainability strategy shall be integrated with the corporate strategy;
- This policy will be reviewed and updated annually to incorporate changes and developments in sustainability best practices as well as consider any organizational changes;
- EGAS sustainability policy is available on its website for employees and subsidiaries'.

- محاربة الفساد بجميع انواعه والسلوك الغير تنافسي .

- الحفاظ علي مبادئ النزاهة ،المساءلة ، والشفافية في جميع جوانب العمليات التشغيلية .

### ٢. مواكبة ودعم إستراتيجية وخطة الدولة للتنمية المستدامة التماشي مع استراتيجية مصر للتنمية المستدامة وأهدافها .

- التماشي مع إستراتيجية مصر للتحوّل إلى مركز إقليمي لتجارة وتداول الغاز والمنتجات البترولية .

- خلق فرص جديدة للإستثمار بصورة مستدامة في قطاع الطاقة .

- دعم خطة مصر ومجهوداتها في مجابهة التغير المناخي والتحوّل إلي إقتصاد منخفض الكربون .

### ٣. القياس – التحسين – الإعلان وإعداد التقارير

- الإلتزام بالتحسين المستمر في مجالات الإستدامة من خلال قياس جميع جوانبها والإفصاح عنها .
- التطوير و المحافظة علي نظام إدارة الإستدامة .

- عمل مراجعات دورية علي نظام الإستدامة في مجالات البيئة والخدمة المجتمعية والحوكمة لقياس ومتابعة مستوي الأداء ومقارنته بمؤشرات الأداء والأهداف الموضوعه مسبقا .

- تطوير وتطبيق خطة للتواصل وإعداد التقارير الخاصة بالإستدامة .

- إستكشاف فرص للأستثمار والتحسين في بحوث وتطوير للإستدامة باستخدام التحوّل الرقمي .

### ٤. التطبيق والتواصل

- تطوير إستراتيجية وخطة عمل إيجاس للإستدامة لتكون متماشية مع استراتيجية مصر للتنمية المستدامة .

- دمج استراتيجية الإستدامة مع استراتيجية إيجاس المؤسسية .

- مراجعة وتحديث الاستراتيجية سنويا لتضمين التغيرات والتطورات التي قد تطرأ علي أفضل الممارسات وأي تعديلات تنظيمية .

- إتاحة وتوافر سياسة الإستدامة داخل إيجاس وعلى موقعها الإلكتروني لاتاحتها للعاملين والشركات التابعة .

العضو المنتدب التنفيذي

مهندس/ سيد عبد الفتاح سليم